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Biolandbouw  -  Stand van zaken

Het aandeel van biolandbouw in Vlaanderen neemt toe. We surfen in Vlaanderen mee op 
een Europese biogolf. In de EU is België de vierde sterkste groeier voor bioproducten. De 
Belgische omzetstijging van 18% is vooral te wijten aan Wallonië waar bio uitgesproken 
meer in de lift zit dan in Vlaanderen. Daar bedraagt het cijfer 12%. Ook bij de 
bestedingen was de groei op Belgisch niveau 12%, terwijl dat in Vlaanderen 7% bedroeg.

Het lijkt erop dat onze land- en tuinbouwers het potentieel van biolandbouw om 
economische meerwaarde te creëren nu ook volop beginnen te gebruiken. Dat merken 
we ook aan de meer dan 2300 ha areaal dat in de omschakelingsfase naar bio zit. Het 
hoeft bijvoorbeeld niet te verwonderen dat een noodlijdende sector als de 
melkveehouderij een extreem hoog cijfer laat optekenen, meer bepaald een verdubbeling 
van de huidige biologische melkproductie van 7,2 miljoen liter naar 13 miljoen liter eind 
2017.

Opmerkelijk is dat biolandbouw aan een aantal gelijkaardige wetmatigheden onderhevig 
is als reguliere landbouw: er is sprake van een zeer sterke specialisering en de sector 
blijft niet gespeend van grootschaligheid, overigens net in dezelfde subsectoren als de 
reguliere landbouw. Dat nuanceert wel het traditionele beeld dat bio als kleinschalig 
bestempelt. Overigens moeten we er aan toevoegen dat de helft van ons bioareaal niet 
eens over voedingsproducten gaat, maar over grasland, natuurland en boomkweek. 
Daarenboven blijven biobedrijven ook niet verstoken van falingen: één derde wordt 
stopgezet, één derde keert terug naar reguliere landbouw en één derde gaat zich richten 
op andere activiteiten.

1. Uit het Biorapport 2016 blijkt dat een op de drie omschakelende bioboeren vooraf 
advies inwint bij ‘Bio zoekt boer’ of een erkend biobedrijfsadviseur. Dit impliceert dat 
twee derde het niet doet. 

a) Is daar een verklaring voor?

b) Werd er nagegaan in hoeverre stopzettingen al of niet meer voorvallen bij 
bedrijven die vooraf geen advies hebben ingewonnen?

2. Biolandbouw heeft een groeiend maar bescheiden aandeel qua landbouwareaal 
(1,1%) en marktaandeel in voedingsproducten (3%). Dat is in de 
landbouwintensieve context in Vlaanderen niet abnormaal, maar gelet op de groei 
die nu is ingezet moeten we ook durven nagaan waar de limieten voor biolandbouw 



liggen. Niet qua teeltwijze maar wel in hoeverre de omschakeling of de keuze van 
beginners naar bio een voldoende economische meerwaarde creëert. 

Wordt dat onderzocht? Zo ja, welke bevindingen heeft men ter zake gedaan?

3. De biolandbouw wint meer terrein in Wallonië dan in Vlaanderen. Gelet op de grotere 
beschikbaarheid van ruimte daar, is dat een logische ontwikkeling. 

a) Zijn er ook Vlaamse landbouwers die uitwijken naar Wallonië om daar aan 
biolandbouw te doen?

b) Wordt er ingezet op samenwerkingen tussen Vlaamse en Waalse landbouwers 
die aan biolandbouw willen doen?

c) In welke mate worden Waalse bioproducten in de Vlaamse voedingsindustrie 
verwerkt?
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1. Biolandbouwers zijn ondernemers en het staat ondernemers uiteraard vrij om al dan 
niet gebruik te maken van diensten die worden aangeboden door adviesverleners. Er 
werd geen verder onderzoek gedaan.

2. Bedrijven zetten vooral de stap naar de biologische productie als de omschakeling 
een potentiële economische meerwaarde heeft. Want zonder economische 
rendabiliteit kan ook een bioboer niet overleven. Dit potentieel is er niet voor alle 
bedrijven. Vooral de bodem, de teelten, de teeltwijze en de 
huisvestingsomstandigheden van dieren bepalen of er überhaupt een economische 
meerwaarde kan gerealiseerd worden bij een omschakeling naar de biologische 
productie.  

Het Departement Landbouw en Visserij tracht samen met de sector om via 
bedrijfseconomische cijfers een zicht te krijgen op de economische meerwaarde van 
biolandbouw. De Vlaamse overheid heeft hierover al studies gefinancierd, zoals 
‘Bedrijfseconomische cijfers voor de biologische sector: een globale sectorbenadering’ 
(melkvee, fruit, groenten, geiten, legkippen) en ‘Achtergrondstudie bij de subsidies 
voor de biologische land- en tuinbouw in Vlaanderen’.

3. a+c) Mijn diensten beschikken niet over die informatie.

b) Er wordt inderdaad ingezet op samenwerking tussen Vlaanderen en Wallonië. Zo 
heeft een Vlaamse onderzoeksinstelling dit jaar samen met de sector en Wallonië 
een interreg-project ingediend om over de grenzen heen, ook met Frankrijk, meer 
samen te werken.


